
 
L E N N U K

Jõulunädalast, Mikk Mäest ja kõigest muust
ÕPETAJA VS ÕPILASED TALVINE RISTSÕNA VAHETUSAASTAST

Tallinna 21. Kool Nr. 36, detsember 2015

Jälle on lähenemas imeline jõuluaeg, mis kooliõpilastele 
tähendab enamasti pimedas kooli jõudmist ning pimedas ka 
sealt lahkumist. Kuid tasub olla mureta, sest sahinad käivad, et 
2015. aasta jõulunädal 21. Koolis sütitab tulukese meie sees, 
seega valgusest ning jõulumeeleolust puudu ei tohiks tulla.

Jõulud, jõulud, jõulud…



 Tere,  armas  lugeja!  Sa  hoiad  käes  Tallinna  21.  Kooli  koolilehte  Lennuk.  

Sel   korral   on   Lennuki   kaante   vahelt   võimalik   leida   palju   huvitavat.   Lugeda   saab   Lennuki  
selleaastasest   toimetusest,   koolielust,   paari   intervjuud   ning   teisi   põnevaid   ar@kleid.  
Väiksematele  on  meil  varuks  jõuluteemaline  ristsõna  ning  mõned  vahvad  fak@d  jõulude  kohta  
ehk  lihtsalt  öeldes  -‐  huvitavat  lugemist  jätkub  kõigile!  

Lennuki   ar@kleid   koostasid:   Margaret   Loik,   Paul   Johannes   Kalda,   Johanna   Velt,   Kristel  
Jakobson,   Sandra   Riiel.   Lennuki   tagakaanelt   võib   ala@   leida   vahva   karikatuuri.   Meie  
karikatuurimeister   on   Eliise  Vasur   ning   Lennuki   õigekeelsuse   eest   hoolitseb      õpetaja   Leelo  
Valgma.  

Kaunist  jõuluaega  ning  rahulikke  pühi!  

Marit  Kobakene  

11C

Peatoimetajalt
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Marit  –  Mina  olen  11C  klassi  õpilane  Marit  Kobakene.  Õpin  humanitaarklassis,  kuid  tegelen  
hea   meelega   ka   reaalainetega.   Sel   õppeaastal   olen   Lennuki   peatoimetaja.   Mulle   meeldib  
kirjutada   nii   ar@kleid   kui   ka   muud   põnevat   iseenda   jaoks.   Vabal   ajal   tegelen   jalgpalli,  
joonistamise,  lugemise  laulmise  ning  luuletuste  kirjutamisega.  

Paul  –  Minu  nimi  on  Paul  Johannes  Kalda  ja  ma  käin  10A  klassis.  Ma  olen  16-‐aastane.  Suure  
osa  oma  vabast  ajast  veedan  lugedes  ja  kirjutades,  mistõRu  olen  kirjanduskrii@k  nii  mõnelegi  
väljaandele.  Loodan,  et  Lennuk  tõuseb  jälle  kõrgustesse!  

Kristel  –  Olen  Kristel  12C  klassist.  Eelmisel  aastal  täitsin  Lennuki    peatoimetaja  kohustusi.  Sel  
aastal   olen   keskendunud  Õpilasesinduse   tööle   väliskomisjoni   esimehena   ning   juhin  Tallinna  
Õpilasesindust  ja  G5-‐te.  Vaba  ajal  meeldib  mulle  vaadata  filme,  lugeda  ja  puhata.  

Margaret   –   Olen   Margaret   Loik,   17-‐aastane   11B   klassi   õpilane.   Koolilehes   olen   lastelehe  
"Helikopter"   tegija.   Tegelen  muusika,   kuns@,   spordi   ja   näitlemisega.   Naudin   kinos   ja   teatris  
käimist  ning  kontserditel  muusika  kuulamist  ja  tantsimist.  

Sandra   –  Ma   olen   16-‐aastane   ja   käin   10B   klassis.  Vabal   ajast   tegelen  ma  muusika,   kuns@,  
väitluse   ning   kirjandusega.  Mind   huvitavad  väga   ajalugu,   näitlemine   ning   psühholoogia.  Ma  
käin  peaaegu  iga  nädalavahetus  kinos  ja  kuulan  peaaegu  igal  vabal  hetkel  muusikat.  Ma  ei  ole  
kuri,  isegi  kui  vahel  võib  nii  tunduda.  

Johanna   –   Mina   olen   Johanna   Velt   ja   käin   11C   klassis.   Olen   juba   teist   aastat   Lennuki  
toimetaja  ning   sellel   aastal  olen  ärijuht  õpilasfirmas  Fresco   joogipudelid.  Olen  väga  ak@ivne  
inimene   –   mulle   meeldib   osa   võRa   kooliüritustest   ja   suhelda   uute   inimestega.   Tegelen  
muusikaga  ja  käin  trennis.  Vabal  ajal  veedan  aega  sõpradega.

Kes me oleme?
Johanna Velt, 11C



 
 
 

 
 
 

 
 

„Snoopy  ja  Charlie  Brown:  
Tobukeste  film”

Väiksematele ja vähem 
väiksematele ehk „Helikopter”

Margaret Loik, 11B

Kinodes  alates  
25.12  2015

3

„Viplala” „Operatsioon  Ark@ka”

Kinodes  alates  
27.11  2015

Kinodes  alates  
11.12  2015

Peagi  kinodesse  saabuvad  uued  ja  põnevad  filmid:

Raamatud,  mida  Ees@  Lastekirjandus  Keskus  soovitab  8-‐12-‐aastasele  lugejale:

Ilmar  Tomusk                                                                                                                  
„Kriminaalne  

pangapresident”

Kris@ina  Kass                                                                                                 
„Kasper  ja  viis  tarka  

kassi”



 
 

 

 

 
 

4

Kristel  Vilbaste                                                                                                                  
„Metsa  rüpes”

Deborah  Heiligman                                                                                                 
„Poiss,  kes  armastas  

matemaa@kat”

Toredaid  fakte  jõulude  kohta:  

•   Ameerika  Ühendriikides  saadetakse  igal  aastal  üle  kolme  miljardi  jõulukaardi.  

•   Esimesed  kunstlikud  kuusepuud  valmista@  värvitud  hanesulgedest.  

•   Esimene  kord  kaunista@  kuuske  1510.  aastal  Riias.

1.  Piiluvad  akna  taga  ja  panevad  sussi  sisse  kommi      
2.  Jõuludeks  tuuakse  tuppa…  
3.  Toob  kingitusi  
4.  Talvel  saab  mäest  alla  sõita…

5.  Põhjapõder  …  Punanina  
6.  Talvel  sajab…  
7.  24.  detsember  on…  
8.  Teine  talvekuu



 
 

 

Õpetaja VS õpilased
Seekord   astusid   võistlustulle  muusikaõpetaja   Liivi   Urbel   ja   kaks   11C   klassi   õpilast   –   Kris@-‐
Rebeka  ja  Taavi.  Küsisin  igalt  võistlejalt  10  küsimust,  millele  vastata  polnudki  vist  tegelikult  nii  
kerge.  Õpetaja  Urbel  teenis  6  punk@,  millega  ta  võistluse  ka  või@s.  Palju  õnne!  Kris@-‐Rebeka  
sai  5  punk@  ja  Taavi  teenis  tubli  4  punk@.  
Kallis  lugeja,  pane  ka  end  proovile  ja  vaata,  mitmele  küsimusele  Sa  õiges@  vastad.

Johanna Velt, 11C
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1.  Mitu  keelt  on  kontrabassil?    
• Kris@-‐Rebeka:  6  
• Taavi:  8  
• Õpetaja  Urbel:  4  

2.  Mis  aastal  sündis  Facebook?    
• Kris@-‐Rebeka:  2007  
• Taavi:  2010  
• Õpetaja  Urbel:  2000  

3.  Mitmes  meie  kooli  direktor  on  Meelis  
Kond?    
• Kris@-‐Rebeka:  Ma  ei  tea!  Äkki  viies?  
• Taavi:  Viies  
• Õpetaja  Urbel:  Hmmm…  Üheksas  

4.  Mitu  liitrit  veO  peaks  jooma  
täiskasvanud  inimene  päevas?    
• Kris@-‐Rebeka:  Mingi  2  
• Taavi:  7.  Ei  valetan!  5  hoopis.  Ei,  3  ikka.  
• Õpetaja  Urbel:  2  liitrit  

5.  Mitmes  kuns@nädal  on  tulemas?    
• Kris@-‐Rebeka:  30.  kuns@nädal  
• Taavi:  30  
• Õpetaja  Urbel:  Mis  ta  oli...  24

6.  Mitu  planee@  on  päikesesüsteemis?    
• Kris@-‐Rebeka:  8  
• Taavi:  8  
• Õpetaja  Urbel:  8  

7.  Kus  toimus  esimene  üldlaulupidu?    
• Kris@-‐Rebeka:  Tartus  
• Taavi:  Tartus  
• Õpetaja  Urbel:  Tartus  

8.  Mis  asi  on  etümoloogia?    
• Kris@  Rebeka:  Appi,  ma  ei  tea!  
• Taavi:  Tiina  Meeri  on  kindlas@  rääkinud  
sellest  kunagi.  Putukaid  uurib  äkki.  

• Õpetaja  Urbel:  teadus,  mis  uurib  sõnade  
päritolu.  

9.  Kes  on  ainus  Ees@  korvpallur,  kes  on  
mänginud  NBA  liigas?    
• Kris@-‐Rebeka:  Mingi..  Ma  ei  tea.  
• Taavi:  Kokk  
• Õpetaja  Urbel:  Müürsepp  

10.  Mitu  hammast  on  täiskasvanul  inimesel?    
• Kris@-‐Rebeka:  32  
• Taavi:  32  
• Õpetaja  Urbel:  34

Õiged  vastused:  
1)  4  keelt    2)  2004.  aastal    3)  15.  direktor    4)  2  liitrit    5)  30.  kuns@nädal    6)  8  planee@  
7)  Tartus    8)  Keeleteaduse  haru,  mis  uurib  sõnade  päritolu    9)  Mar@n  Müürsepp    10)  32  hammast
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KOKOKO
Toimunud  kolme  kooli  kohtumist  meenutab  
Eduard  Ülevain.  

„Käisime   Pärnus   kolme   kooli   kohtumisel,  
kus   võistlesime   erinevatel   ainevõistlustel,  
suures@   humanitaarainetes.   Programm   oli  
kihvt.   Kolm   kooli,   mis   osalesid,   olid   Hugo  
Treffneri   Gümnaasium,   Pärnu   Sütevaka  
Humanitaargümnaasium   ja   Tallinna   21.  
Kool.  

Oli   tore   tutvuda   ja   rääkida   teiste   koolide  
õpetajate   ja   õpilastega.   Minule   endale   jäi  
erksalt   meelde   mullijalgpall,   mille   me   ka  
võitsime.   Sai   olla   mulli   sees   ja   teisi   ümber  
koksata.   Oli   vinge   mäng   ja   oli   vinge  
KOKOKO.  Sain  isiklikult  ka  meie  direktori  ja  
õpetajatega   palju   lähedasemaks.   Koolid  
kasvavad   ürituse   käigus   samu@   rohkem  
kokku   ja   saavad   üksteisest   rohkem   teada.  
Oma   kooli   õpilastele   elame   kaasa   ja        
muutume   lähedasemateks ,   nä i teks  
bussisõit  ja  erinevad  võistlused  ühendavad.  
Järgmisel   aastal   on   KOKOKO   meie,   21.  
Koolis.”

Marit Kobakene, 11C

XXX kunsti-
nädal
Me   kõik   teame,   et   esimene   koolinädal  
peale   talvevaheaga   on   palju   erilisem   kui  
ülejäänud   nädalad   aastas.   Jah,   juR   käib  
kuns@nädalast!   Tulevane   kuns@nädal   pole  
tavaline  kuns@nädal,  kuna  tulemas  on  suur  
ja   uhke   30.   kuns@nädal,   mida   korraldab  
11C   klass.   30.   riigiks   on   müs@line   ja  
lummav  tõusva  päikese  maa  -‐  Jaapan.  

Korraldav   klass   tegi   9.   novembril   kooli  
aatriumis  kooliõpilastele  flashmobi,  millega  
andsid   nad   teada   õpilastele,   mis   neid  
kuns@   ja   kultuuri   täis   nädalal   ootama  
hakkab.   Kiitust   avaldas   11C   kalssile  
direktor  Meelis   Kond.   11C   korraldab   juba  
praegu  väga  ak@ivselt  üritusi,  õppekäike  ja  
muid   põnevaid   tegevusi   igas   vanuses  
õpilastele.   Kindlas@   ei   taha   keegi   sellest  
ilma  jääda!  

Pange  end  valmis,  kuna  tulemas  on  midagi  
eri@   vägevat.   Kohtume   11.-‐15.   jaanuaril  
Jaapanis!

Johanna Velt, 11C

Üksteist peab hoidma!
2.   detsembril   kell   18.00  Tallinna   21.   Kooli   aulas   toimus   heategevuskontsert   ,,Üksteist   peab  
hoidma''.  Kontserdil  esinesid  G5  koolide  noored  muusikud  ja  tantsulapsed.  Annetusega  toeta@  
heategevusprogrammi  ,,Märka  ja  aita!''.  Kokku  kogu@  toetuseks  590  eurot.

Marit Kobakene, 11C
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Jõulunädal 2015
Sandra Riiel, 10B

Jälle   on   lähenemas   imeline   jõuluaeg,   mis   kooliõpilastele   tähendab   enamas@   pimedas   kooli  
jõudmist   ning   pimedas   ka   sealt   lahkumist.   Kuid   tasub   olla   mureta,   sest   sahinad   käivad,   et  
2015.   aasta   jõulunädal   21.   Koolis   sü@tab   tulukese   meie   sees,   seega   valgusest   ning  
jõulumeeleolust  puudu  ei  tohiks  tulla.  

See   aasta  on   jõulunädal  pisut   teistsugune  kui   tavaliselt.  Jõulunädala   “metropol”  on   seekord  
aatrium,   kuhu   on   esmakordselt   4.   korruselt   maandunud   jõulukohvik.   Menüü   tuleb   väga  
mitmekesine  ning  kõiki  oodatakse  pühadevalikut  mekkima.  Valikust  pole  puudu  ka  vegan   ja  
gluteenivabad  tooted.  

Aatriumis   on   lisaks   veel   kuusk,      mitmekülgne   kujundus   ning   üllatused,   mis   ilmnevad   alles  
jõulunädalal.  

Kujundajate   @im   on   sel   aastal   pead   kokku   pannud   ning   tulnud   välja   lahendustega,   mis   on  
esmakordsed  ning   innovaa@lised.  Koostöös  vilistlasest  arhitek@  Madis  Karuga     on  see  aasta  
oodata  minimalistlikke,  kuid  visuaalselt  mõjuvaid  kaunistusi.  Iga  korrus  on  pisut  erinev.  Aasta  
värvideks  on  helgust  toov  valge  ja  kuninglik  ning  toretsev  kuldne.  Ja  paarikesed,  teadke,  see  
aasta  oleme  ka  teie  peale  mõelnud!  ;)  

Sel  aastal  toimub  esimest  korda  koolisisene  Jõulumäng.  Mäng  kestab  viie  päeva  vältel,  kuniks  
jõulunädal  toimub  ning  kõik  on  oodatud  osa  võtma.  Kiiremad  ning  tähelepanelikumad  saavad  
auhinna  osaliseks.  Rohkem  infot  selle  kohta  ilmub  aga  Jõulunädala  alguses.  

Samu@  palutakse  klassidel   teha   jõuluteemalised   lühifilmid.  Nende  kohta   ilmub   rohkem   infot  
jõulunädala   lähenedes,   aga   suuremad   huvilised   võivad   küsida   filmide   kohta   lähemalt  
peakorraldajalt  Susanne  Ennokilt.  

Kirss  tordil  on  ala@  olnud   jõulupidu,  mis  toimub   jõulunädala  viimasel  päeval,  18.  detsembril.  
Pidu   ei   tõota   miRe   ühestki   aspek@st   oma   eelkäijatele   alla   jääda.   Pigem   tuuakse   sisse  
eelnevatest   veidi   rohkem   erinevaid   nüansse,   oodata   on      huvitavat   õpetajate   ja   õpilaste  
vahelist  mängu,  millesarnast  pole  varem  toimunud.  

Kui   teie   tuju   peaks  mingil   põhjusel   jõulude   ajal   halb   olema,   peatage   hetkeks  mõni   õpilane  
10Bst  ning  nad  kos@tavad   teid  mõne  kommi,  mandariini  või   lahke   sõnaga.  Lõppude   lõpuks,  
jõuluaeg  on  lahkuse,  sõpruse  ning  hoolivuse  aeg  ning  10B  klassina  garanteerib,  et  sel  aastal  ei  
tule  miRe  ühestki  eelmainitust  nappust.  



 

 

Tallinna 21. Kooli kasvandik 
Mikk Mäe

Meie  kooli  reaalklassi  vilistlast  Mikk  Mäed  on  saatnud  viimased  pool  aastat  tõeline  tähelend  -‐  
osalemine  saates   “Ees@  otsib   superstaari”,   kus   ta   saavutas  väga   tubli  neljanda  koha   ja  nüüd  
televaatajate   lemmiksaates   “Sinu  nägu  kõlab   tuRavalt”.  Detsembris  on  Mikul  valmimas  oma  
debüütalbum   ning   sellega   seoses   toimub   üle-‐Ees@line   plaadiesitlustuur.   Haarasin   Mikul  
nööbist,  et  rohkem  tema  praegustest  tegemistest,  saates  osalemisest  ja  edasistest  plaanidest  
teada  saada.  

Millised  emotsioonid  tekivad  seoses  osalemisega  saates  “Sinu  nägu  kõlab  tuOavalt"?  Millise  
mulje  on  saade   ja  kaasosalised   jätnud?  On  sul  endal  mõni   lemmik  neist,  keda  oled  pidanud  
kehastama?  
No   eks   ikka   ainult   posi@ivseid   emotsioone.   Pean   tunnistama,   et   algul   põdesin   ikka   päris  
kõvas@  -‐  pidin  ju  ikkagi  hakkama  "võistlema"  inimestega,  kes  on  õppinud  parodeerimist,  kuid  
peale  paari   saadet   sain  närvist  üle.   Saade  on  väga  hea  mulje   jätnud.  Kui  oled  kas   kohapeal  
käinud  või  näinud  lavataguseid,  siis  hakkad  saadet  täies@  teise  pilguga  vaatama.  Kaasosalised  
tundusid   juba   enne   superandekad   ja   sõbralikud   ning   hiljem   sain   sellele   ainult   kinnitust.  
Lemmik,   lemmik…   no   eks   kõiki   olen   ma   nau@nud   100%,   kuid   võib-‐olla   täies@   "kaiffisin"  
trololo-‐meest  ja  vendade  Urbide  tegemist.      

Peagi  on  ilmumas  sinu  debüütalbum.  Milline  oli  selle  valmimisprotsess?  
Jah   tões@   on,   3.   detsembril   ehk   alles   hilju@.  Valmimisprotsess   oli   selline   “tavaline”,   valisime  
laulud,  leidsime  sõnad  ja  hakkasime  salvestama.  Eks  suureks  faktoriks  oli  aeg,  mida  tões@  oli  
vähe,  sest  “SNKT”  kõrvalt  pidin  ka  ülikooli  jõudma.  

Kust  sa  enda  muusika  jaoks  inspiratsiooni  ammutad?  
Raske  öelda,  ausalt  öeldes  igalt  poolt.  Kuid  eks  kõige  rohkem  inspiratsiooni  annabki  muusika  
kuulamine  ise.  

Millised  plaanid  on  lähitulevikuks?  
Ei   julge   väga   plaane   eRe   teha,   hetkel   elan   päevast   päeva.   Eks   näis,   mis   elu   toob.   Elu   on  
seiklus.  ;)

Margaret Loik, 11B
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Milline  näeb  välja  sinu  argipäev?  
Enamas@   algab   see   kooliskäimisega   ja   siis   vastavalt   päevale,   kas   on   vaja   proovi   teha   või  
midagi  stuudios  salvestada  või  hoopis  esineda  kuskil.  

Mis  on  sinu  jaoks  üks  tõeline  jõuluasi?  
Jõuluasi...noo  eks  ikkagi  üks  õige  õhtusöök  koos  perega  on  see  kõige  tõelisem  jõuluasi.
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Uued tulijad
Nagu   igal   aastal,   on   ka   tänavu   pesapuus   end   sisse   seadnud   uued   gümnaasiumiõpilased.  
Möödas  on  pool  aastat  ning  tahaksin  uurida   lähemalt,  kes  nad  täpselt  on,  millise  esmamulje  
on  neile  meie  kool  jätnud  ning  mida  arvavad  nad  oma  uutest  klassidest.  Intervjueerisin  igast  
kümnendast   klassist   ühte   õpilast,   et   näha,   millised   on   nende   mõRed   seoses   uue  
töökeskkonnaga.  

Mis  koolist  otsustasid  sa  21.  Kooli  tulla  ja  miks?  
Kelly:  “Ma  tulin  Rahumäe  Põhikoolist.  SaRusin  siia  endalegi  ootamatult:  siin  koolis  ühiskatseid  
tehes  tundus  siin  hubane  ning  mind  hämmastas  kooli  kaunis  arhitektuur.  Hiljem  kui  kuulsin,  et  
ka  mu  sõbrad  kaaluvad  siia  tulekut,  otsustasin  riskida  ning  astusingi  siia  kooli.”  
Caroly:   “Tulin   siia   Jakob  Westholmi  Gümnaasiumist.  Tulin   siia,   sest   tahtsin   proovida  midagi  
uut  ja  soovisin  gümnaasiumi  lõpetada  hea  inglise  keele  oskusega.”  
Marten:   “Ma   käisin   Audentese   erakoolis   ning   otsustasin   siia   tulla,   sest   sain   posi@ivset  
tagasisidet  oma  sõpradelt  ning  ka  mu  vend,  Markus  Puidak,  käis  siin  gümnaasiumis.”  

Mis  meeldib  Sulle  meie  kooli  juures  kõige  rohkem?  Miks?  
Kelly:  “Õpilased  ning  töökeskkond.  Kõik  on  olnud  väga  sõbralikud  ja  toredad  ning  mu  klass  on  
samu@  väga  lahe!”  
Caroly:   *pikk  mõRepaus*   “Ma   arvan,   et   kõige   rohkem  meeldib  mulle   see,   et   koolis   toimub  
väga  palju  üritusi,  samu@  on  palju  teemakohaseid  ning  traditsiooniks  kujunenud  tavasid.”  
Marten:  “Mulle  meeldib  väga,  et  koolis  toimub  palju  üritusi  ning  et  noored  on  väga  ak@ivsed  
ja  osavõtlikud.”  

Mis  meeldib  Sulle  meie  kooli  juures  kõige  vähem?  Miks?  
Kelly:  “Trepid!  Eelmises  koolis  toimusid  ühe  päeva  tunnid  valdavalt  samal  korrusel.  Minu  jaoks  
on  pisut  kaoo@line  käia  kõigest  mõne  tunniga  ära  nii  esimesel,  neljandal  kui  ka  teisel  korrusel.  
Küllap  on  see  harjumise  asi.”  
Caroly:   “Kindlas@   trepid!   Mainima   peaks   ka   seda   et   vahel   võiks   õpetajad   pöörata   rohkem  
individuaalset  tähelepanu  ning  vabamat  lähenemist  klassile  kui  kogule.”  
Marten:  ”Mulle  ei  meeldi  paari  õpetaja  õpetamise  meetodid.  Arvan,  et  võiksime  teha  rohkem  
tööd   tunnis   vastupidiselt   kodule   ning   luua   rohkem   seoseid   õpitud   fak@de   ja   igapäevaelu  
vahel.”

Sandra Riiel, 10B



 
 
 

 

Kes  on  selle  ajaga  saanud  sinu  lemmikõpetajaks?  Miks?  
Kelly:  “Õpetaja  Meristo.  Tal  on  nii  lahedad  tunnid  ja  ta  on  ise  teemast  nii  vaimustuses,  et  on  
raske  end  miRe  lasta  kaasa  kiskuda.”  
Caroly:  “Õpetaja  Kippasto.  Tema  tunnis  on  kõik    töökad  ning  ta  õpetab  väga  häs@.”  
Marten:  “Õpetaja  Vahtra.  Tema  tunnis  saab  palju  nalja  ning  mulle  meeldib  väga  sport.”  

Kui  Su  klass  oleks  loom,  siis  mis  loom  see  oleks  ning  mis  häält  ta  teeks?  
Kelly:  “Mingi  väga  lärmakas  loom!  Äkki  karu?  Karu,  kes  möirgab  kogu  aeg!”  
Caroly:  “Lõvi.  Ja  hääleks  oleks  lõvimöire.”  
Marten:  ”(???)...äkki  karu?  Ja  karu  hääl?”  

Mis  on  kõige  piinlikum  olukord,  kuhu  oled  poole  aasta  jooksul  saOunud,  mida  sa  loodad,  et  
keegi  ei  näinud?  
Kelly:   ”Minu   klassist   Chris   Oliver   Rahumägi   tuli   mulle   vastu   ning   hakkas   mulle   high-‐five’i  
andma,  aga  viimasel  hetkel  tõmbas  käed  ära.  Sellest  hetkest  ei  usalda  ma  miRe  ühtegi  tema  
high-‐five’i“  *naerab*  
Caroly:  ”Läksin  tualeRruumi  ning  tõmbasin  ukse  lah@,  aga  üks  tütarlaps  oli  unustanud  kabiini  
lukustada.  Loodan,  et  ma  teda  väga  ei  ehmatanud.”  
Marten:  ”Ainuke  piinlik  olukord  on  mu  vene  keele  hinnete  seis.”

Andy  Weir  „Marslane“  
Tänapäev,  2015    
355  lk  
Tõlkinud  Krista  Eek  
Toimetanud  Pilleriin  Torim  
Kujundanud  Villu  Koskaru
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Robinson Crusoe Marsil
Paul Johannes Kalda, 10A
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Andy  Weiri   „Marslane“   on   selge   ja   kerge   science   fic@on.  Väga   lihtsakoeline   raamat,   mis   ei  
tegele   keerukate   probleemide   või   tõsiste   filosoofiliste   küsimustega.   See   aga   ei   tähenda,   et  
tegu  oleks  täieliku  jamaga.  Raamatu  põhiline  eelis  on  tõsiasi,  et  see  on  esimene  omasuguste  
seas.  Lugu  Marsile  lendamisest  sellise  üksikasjalikkusega  nagu  „Marslases“  on  kindlas@  midagi  
uut,  ent  ilmselt  miRe  eri@  kauaks.  
 
Lugu  toimub  ähmases,  ent   lähedas  tulevikus,  kus  Marss  on   inimkonna  poolt   juba  vallutatud.  
Kolmas   lend   sellele   punasele   planeedile   pole   midagi   uut   ning   kõik   peaks   minema  
plaanipäraselt,   aga   nagu   ikka   läheb   midagi   nässu.   Kuuest   astronaudist   üks   kaob   tugevas  
liivatormis   ja  ülejäänud  meeskond  peab  ta  surnu  pähe  maha   jätma.  Kui   loo  kangelane  Mark  
Watney  lõpuks  ärkab,  on  kadunud  nii  kosmoselaev  kui  tema  meeskond.  Keegi  ei  tea,  et  ta  on  
elus,   ja   tema   ei   saa   omakorda   kellelegi   endast   märku   anda.   Lugu   jutustab   põhiliselt  
peategelane   lõbusate   logisissekannete  kaudu,  kuhu  vahele  on  pikitud  kirjeldusi  paralleelselt  
Maal  ja  NASAs  toimuvast.  „Marslane“  räägib  kõigile  inimestele  loomulikust  alalhoiuins@nk@st  
ja  sellest,  kuidas  kindel  surm  võib  ühe  nu@ka  botaaniku  jaoks  vaid  ebakindlamaks  muutuda. 

Teost   lugedes   on   selgelt   näha,   kui   põhjalikku   uurimistööd   on   teinud   autor,   sest   kõik  
probleemilahendused,  mis  on  kord  seotud  keemiaga  ja  siis  mehaanikaga,  seletatakse  lugejale  
põhjalikult   lah@.   See   muudab   lugu   huvitavamaks,   kuna   üldjuhul   järgib   raamat   oma  
tegevus@kuga  tüüpilist   jutustust  merehädalisest.  Daniel  Defoe  „Robinson  Crusoe“  on  ilmselt  
kuulsaim   näide,   kus   üksik   peategelane   peab   karmi   keskkonna   kiuste   ellu   jääma.   Oma  
põhjalikkuse  poolest  meenutab  „Marslane“  tegelikult  rohkem  ees@  lugejate  seas  üsna  tuntud  
Jules  Verne'i   „Saladuslikku  saart“  selle  erinevusega,  et  viimases  pole  tegu  üksiku  ellujääjaga.  
SeetõRu  ongi  Mark  Watney  justkui  Robinson  Crusoe  Marsil.  

Tegemist  pole   kindlas@   igava  või  pika   lugemisega,   sest  nagu  põnevikud   ikka,  on   „Marslane“  
samu@  haarav   ja   täis   üllatusi.   See  on  kindlas@  üks  peamine  põhjus,  miks   raamatust  vända@  
mängufilm   peaosas   MaR   Damoniga,   mille   režissööriks   tuntud   Ridley   ScoR.   Film   jookseb  
praegu  ka  Ees@  kinodes.  Seega  kui  raamatut  tões@  lugeda  ei  viitsi,  siis  võib  loomulikult  kinno  
minna,  kuigi  esimene  osutub  sellistel  puhkudel  @h@peale  palju  ägedamaks.



 

 

Üks kord Saksamaal…
Kui  eelmises  numbris  oli   juRu  Prantsusmaast,  siis  seekord  on  vaatluse  all  Saksamaa.  Eduard  
Ülevain  11C  klassist  vee@s  oma  vahetusaasta  Saksamaal.    

Räägi  veidi  endast.  
Mina   olen   Eduard   Ülevain.   Kirjeldan   ennast   peamiselt   kui   sportlast.   Mul   on   palju   hobisid  
erinevates  valdkondades.  Usun,  et  Tallinna  21.  Koolis  mind  mingil  määral  teatakse,  sest  olen  
panustanud  erinevatesse  kooli  üritustesse.  Üldiselt  olen  õpilane  nagu  iga  teinegi.    
 
Kuidas  läksid  vahetusõpilaseks?  
Huvitav   lugu.  Mul  ei  olnud  soovi  minna   just  vahetusõpilaseks  nagu  paljudel  teistel  õpilastel.  
See   lugu  algas  poolteist  aastat  enne  minu  Saksamaale  minekut.  Saime  Hiiumaal  ühe  poisiga  
kokku,  kes  oli   just  Saksamaalt  vahetusaastalt   tulnud  ning  ta   julgustas  mindki  minema.  Peale  
seda  ma  veel  ei  hakanud  sellega  tegelema,  küll  aga  novembrikuus  umbes  aasta  enne  minekut.  
Otsustasin,  et  kui  mul  on  plaan  minna,   siis  pean  alustama.  Otsisin   interne@st  välja  erinevad  
andmed  ja  organisatsioonid,  mis  aitaksid  mul  minna.  Otsustasin  organisatsiooni  YFU  kasuks.  
Mind   kutsu@   intervjuule   ja   sõlmisin   nendega   lepingu.   Juuli   keskpaigani   kes@s   protsess.  
Pidevalt  oli  vaja  raha  koguda  ja  e-‐eksameid  sooritada  keeleoskuste  tõestamiseks.  Saksa  keele  
oskust  mul   enne  minekut  ei   olnud.  Mul   ei   olnud  minekuks   raha,   kuid  ma   tegin  Facebook'is  
ürituse,  kuhu  kutsusin  kõik  oma  sõbrad.  Kirjutasin,  et  nad  võivad  toetada  mul  unistuse  teoks  
viimist.  Summa  ei  olnud  oluline.  Juulikuuks  olid  sõbrad  ja  tuRavad  mulle  annetanud  üle  2000  
euro,   mis   on   üüratu   summa.   Ma   olen   tohutult   tänulik.   Lõpuks   ma   ei   läinudki   YFU  
organisatsiooniga.  Oli  juulikuu  ja  ma  tahtsin  minna  Saksamaale,  raha  oli  kogutud.  Mul  ei  olnud  
sihtpunk@,  kooli,  organisatsiooni,  kuid  ome@gi  kuu  aja  pärast  ma  olin  Saksamaal  ja  mul  oli  kõik  
olemas.  Mul  on  tunne,  et  see  oli  väike  Jumala  plaan.    
 
Miks  valisid  sihtpunk@ks  just  Saksamaa?  
Minu  soov  ei  olnud  minna  vahetusõpilaseks.  Minu  soov  oli  minna  Saksamaale  ja  õppida  saksa  
keelt.  Mind  huvitab  õigusteadus  ning  õigusteaduses  on  suur  määr  saksa  keelel.  Ees@  Vabariigi  
põhiseadus  põhineb  Saksa  õigusel.  Saksa  õigus   ja  saksa  keel  on  väga  olulised.  Miks  ma   just  
tahtsin  minna?  Tahtsin  näha  erinevusi  koolide,  spordivõimaluste  ja  üldiselt  riikide  vahel.  

Kas  arvad,  et  Saksamaa  oli  õige  valik?  Miks?  
Kindlas@.  See  oli   ainus  õige  valik.  Ma  ei  kahetse  kunagi   seda  otsust.  Tagasi  vaadates   see  ei  
tundu  isegi  nagu  otsus,  see  tundub  nagu  õige  asjade  käik.  Aga  see,  mis  ma  sealt  sain,  kaalub  
kõik  üles.

Marit Kobakene, 11C
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Mida  vahetusaasta  Sulle  juurde  andis?  
Ma   olen   ala@   olnud   iseseisev,   kuid   sain   iseseisvust   veelgi   juurde.   Kohtusin   väga   paljude  
inimestega.  Mul  on   tohutult   palju   sõpru  Saksamaal.  Mul  on   seal  väga   kihvt  perekond,   kelle  
juurde   ma   ka   jõuludel   lähen.   Samu@   olen   kõikide   asjaajamiste   võrra   rikkam.   Raha   ei   tohi  
kunagi   olla   probleem,   see   on  võib-‐olla   ka  minu   sõnum.  Olin   Saksamaal   lahedas   koguduses.  
Mul  on  nüüd  üldse  üle  terve  maailma  sõpru,  tutvusringkond  on  nii  palju  laienenud.    

Mis  ajendab  Sinu  arvates  igal  aastal  mitmeid  noori  vahetusõpilaseks  minema?  
Paljudel  ei  ole  kindlat  mõtet.  Aga  kindlas@  tuleb  palju  vaeva  näha.  Tih@  tundub,  et   igal  pool  
mujal  on  parem,   aga  kui   lähed  Saksamaale   (või  mõnda   teise   riiki),   siis  näed,   et   samasugune  
riik,  ainult  inimesed  räägivad  teist  keelt.  Soov  näha,  mis  on  kodumaa  piiridest  väljaspool.    
 
Kas  kordaksid  oma  aastat  võõrsil?  
Ma  ei  tahaks  seda  aastat  uues@  teha,  sest  ma  tahan  mõelda  tulevikule.  Ma  ei  ole  see  inimene,  
kes  vaatab  tagasi  ja  igatseb  seda,  mis  oli,  sest  ma  mõtlen  sellele,  mis  tuleb.  
Seal  olles  ma  mõtlesin,  et  äkki  ma  olen  see  üks,  kes  ei  saa  keeleõpingutega  hakkama,  kuid  see  
mure  kadus  ja    nüüd  ma  mõistan  seda  keelt.      
 
Räägi  lõpetuseks  mõni  naljakas  või  piinlik  seik!  
Viimasel   õhtul   enne   äralendu   läksime   sõpradega   igale   poole   ja  
rääkisime  juRu.  See  oli  nii  hea  aeg.  Jõudsin  koju  tagasi,  kui  kell  oli  
5-‐6   hommikul.   Selle   asemel,   et   magama   minna,   pakkisin   kõik  
asjad  ära,  sest  kõik  oli  veel  pakkimata.  Õhtul  kell  7-‐8  läks  lennuk  
Helsingisse.   Helsingi   lennujaamas   ma   veetsin   öö   ning   tuleb  
nen@da,   et   see   oli   mu   elu   pikim   öö,   ma   ei   maganud  
põhimõReliselt   üldse.   Järgmisel   päeval   sõitsin   lennukiga  
Saksamaale.   Ma   magasin   terve   lennu,   sest   olin   lihtsalt   nii  
väsinud.  Mu  perekond  tuli  mulle   lennujaama  vastu.  Kui  me  koju  
jõudsime,  siis  pesin  käsi  ning  hakkasin  neid    kuivatama.  Mu  vend  
tuli  minu  juurde  ja  märkis,  et  see,  kuhu  mina  oma  käsi  parasjagu  
kuivatama   hakkasin,   oli   köögikardin   ning   et   rä@kud   on   teisel  
pool.  See  oli  jah,  selline  naljakas  seik.  Ma  olin  tõenäoliselt  lihtsalt  
nii  väsinud,  et  ei  saanud  aru.
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G5 tegemistest sel õppeaastal
G5   alustas   oma   järjekordset   tegusat   aastat   juba  
septembris   aastaplaani   koostamisega.   Paika   said  
pandud   juba   traditsiooniks   saanud   üritused   nagu  
Piparkoogi   laat   (7.-‐11.12.2015),   kuid   kanda   on  
kinnitamas   ka   värsked   õpilaste   lemmikud:   G5  
tutvumisõhtu   9-‐12.   klassidele   ning   G5   Tour   d'öö.  
Kuid  ka  uutele  tegemisetele  nagu  Tervise  nädal  on  
ruumi  jäetud.  

Selle   aasta   tegemiste   plaani   avas   2.   detsembril  
toimunud   heategevuskontsert   "Üksteist   peab  
hoidma",   millest   saadud   tulu   läks   fondile   Märka   ja   Aita.   See   toetab   Tallinna  
munitsipaalharidusasutuste  2-‐10-‐aastaseid   lapsi,  kes  on  kaotanud  oma  vanema  või  on  muul  
põhjusel   saRunud   tõsistesse   raskustesse   ning   vajavad   materiaalset   abi   normaalseks  
osalemiseks  õppetöös.  Koostöös  Gustav  Adolfi  gümnaasiumi,  Tallinna  Inglise  Kolledži,  Tallinna  
Prantsuse  lütseumi  ja  Tallinna  Reaalkooliga  toimus  Tallina  21.  Koolis  kontsert,  kus  astusid  üles  
suured  ja  väikesed  kooliperede  liikmed.    

G5  koostööleping  allkirjasta@  rohkem  kui  19  aastat  tagasi  Gustav  Adolfi  gümnaasiumis.  2016.  
aasta  jaanuaris-‐veebruaris  on  seda  plaanis  uuendada.    

Lisaks   eelnevale   tuleb   29.   jaanuaril   taas   õpilaste   suureks   lemmikuks   saanud   tutvumisõhtu,  
mis  sel  aastal  toimub  Tallinna  Inglise  kolledžis.  Kuid  21.  Kooli  õpilastelgi  ei  tasu  peljata  -‐  tulge  
kindlas@  kaema  Inglise  kolledži  uuenenud  interjööri,  tutvuma  koolimaja  ja  G5  õpilastega.  
Ka  G5  vaba   lava  on  planeeritud  teise  poolaastasse  nagu  eelmistelgi  aastatel.  Juba  paari  kuu  
pärast  8.  aprillil  ootab  Gustav  Adolfi  gümnaasium  kõiki  G5  ar@ste  ja  publikumi  enda  kooli,  et  
nau@da   head   muusikat   imelise   seltskonna   saatel.   Võimalik   esineda   ka   miRe-‐muusikaliste  
eReastetega!  

Kevadel   on   plaanis   ka   tervisele   rõhku   panna.   Kuigi   igaastane   doonoripäev   on   kindlas@  
tulemas,   toimub   tulevasel   kevadel   ka   Tervise   nädal   (28.03-‐01.04.2016)   G5   koolides.   Kui  
eelmisel   aastal   toimusid  Tallinna  Reaalkoolis  psühholoogiateemalised   loengud,   siis   sel   aastal  
pöörab  G5  tähelepanu  õpilaste  füüsilisele  heaolule.  
Üritusi,   millest   kooliperel   osa   võRa   on   võimalik,   toimub   kindlas@   veelgi.   Et   kõige   uuemaid  
uudiseid  maha  ei  magaks,  pane  like  G5  Facebooki  lehele  www.facebook.com/G5koolid.

Kristel Jakobson, 12C
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Meenutusi  eelmisest  G5  tutvumisõhtust
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Suurepoisi 
luulenurk
Seikluslik  jõul  

 
Aknast  välja  vaatan  ma  -‐  imestusega,    

se  kodus  istun  ma  -‐  külmetusega.  

Miks  vaevab  haigus  jälle  mind,  

kui  rõõmu-‐lus@  ihkab  mu  hing?  

Käes  on  jälle  aastaaeg,  

kus  tasutud  saab  aastavaev.  

Hea  luule  korral  kingi  saab,    

mida  kannab  jõulumemme  saan.  

Jõulumemm,  ole  paigal  nüüd,  teen  sulle  pika  pai,  

vastutasuks,  kingi  mulle,  üks  magus  suhkrusai,  

tegelt  oota,  vaata,  mul  puus  niigi  juba  lai,  

minust  saaks  söönuks  kaks  suurt  haid.  

Jätame  naljad,  räägime  juRu  nüüd,  

jõulumemm  -‐  kas  sa  põhjapõtru  müüd?  

Ostan  ühe,  vajadusel  kaks,  

peaset  põder  ise  poleks  paks

Suurpoiss teleekraanil

Mida  teen  ma  põdraga,  

ja  tema  karvase  sõbraga?  

Kinnitan   rakmed   ja   toidan   mune,   mis  
saadud  kanalt,  

sain   is ikl iku   kutse   Põhjapoolusele,  
Jõuluvanalt.  

17



 

18

Õpetajad on öelnud:
Otsus:  “Minu  arust  lootejärgse  arengu  kordasime  ju  eelmises  tunnis  üle.  Oli  nii?”  

Terve  klass:  “Ei!”  

Otsus  naeratades:  “Jaa!”  

Männiste:  “Üks  kord  üks  õpilane  küsis  mu  käest,  kas  “ahv”  kirjutatakse  ühe  või  kahe  F-‐iga.”  

Õpilane:  "Söögitädi  paneb  kogu  aeg  nii  palju  puid  alla,  et  peaks  kütjaks  hakkama!"    

Kolk:  “Seitsmes  tund  on  üks  mõRetu  tund  teiega!”  

Õpilane:  “Kaheksas  ja  üheksas  veelgi  hullemad…”  

Kaju:  “Annan  kirjandiks  teemasid,  milleks  te  võib-‐olla  valmis  ei  ole,  aga  peate  olema.”  

Mägi:   “Ma   üritan   iseendale   praegu   põhjendada   seda   nähtut..   või   nagu   neid   minuteid   oma  
elust,  mida  ma  kunagi  tagasi  ei  saa…”  

Paggi:   “Rahvas@ku   iive   tõstmise   moto   -‐   paljune   kuni   veel   saad!”   (tsiteerib   C   klassi  
tunnikontrolle)  

Õpilane  lakib  küüsi.    

Lille:   “Kui   see   küünte   lakkimine   annaks  mõistust   juurde,   siis   oleks   see   täies@   põhjendatud  
tegevus.”  

Lille:   “Vabandust,   kui   mul   osades   kohtades   vead   harilikuga   on   parandatud   –   mul   kadus  
vahepeal  pastakas  ära!“  



Eliise Vasur, 11C


